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Průzkum mezi studenty
Prima TV, 24.8.2009
Jiří CHUM, moderátor
--------------------
Ministerstvo školství rozjelo průzkum, ve kterém chce zjistit, jak se studenti staví ke školnému, kolik jsou
ochotni zaplatit a
jestli by si kvůli tomu vzali i půjčku. Že je výzkum nepřímo spojený se zaváděním školného, ministerstvo netají.
Filipa ŠEBOVÁ, redaktorka
--------------------
Školné na univerzitách a vysokých školách, diskutuje se o něm léta. Přežilo ho několik ministrů. Výsledek žádný.
Teď se
skupina vedoucích reformu vysokých škol na ministerstvu rozhodla, uděláme vše proto, aby školné mohlo
existovat. Téměř
každý desátý student vysoké školy nebo vyšší odborné školy bude teď ministerstvem školství osloven, aby
vyplnil dotazník na
Internetu.
Jakub FISCHER, vedoucí projektu reformy VŠ a VOŠ
--------------------
Cílem je zjistit, jaká je ekonomická situace studentů.
Filipa ŠEBOVÁ, redaktorka
--------------------
A také to, jestli si studenti budou ochotni na studium půjčovat. Právě to je jedna z podmínek pro zavedení
školného.
Jakub FISCHER, vedoucí projektu reformy VŠ a VOŠ
--------------------
Pokud by se dnes politická reprezentace rozhodla, že zavede školné, tak to není možné.
Filipa ŠEBOVÁ, redaktorka
--------------------
Už jen samotný dotazník ale rozčílil akademiky, například na Karlově univerzitě ho už teď odsuzují.
Josef ŠLERKA, místopředseda, akademický senát Karlovy univerzity
--------------------
Je strašně absurdní, že rozhodnutí, jako je zavedení školného, které by mělo být přes generace, se bude
orientovat podle
jakési dotazníku, který je určen pro současnou jednu, jednu konkrétní skupinu na vysokých školách.
Filipa ŠEBOVÁ, redaktorka
--------------------
Navíc odpůrci se bojí, že otázky můžou být zavádějící a chystají vlastní návrh financování vysokých škol. My
jsme jako jediní
dostali ministerský výzkum do ruky.
redaktor
--------------------
Vedlo by zavedení některé z forem finanční spoluúčasti k vašemu rozhodnutí nepokračovat ve studiu?
Josef ŠLERKA, místopředseda, akademický senát Karlovy univerzity
--------------------
Vždycky, když měříte názor, tak vlastně manipulujete. Já bych dal opravdu přednost tomu, aby se vedla odborná
debata.
Filipa ŠEBOVÁ, redaktorka
--------------------
Někteří studenti se přitom zavedení školného nebrání, jako například Ondřej Škrabal.
Ondřej ŠKRABAL, student 3. ročníku sinologie FF UK
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--------------------
Pokud platit nebudeme školné, nebude mít peníze a ty kapacity vědecký, co tady jsou, profesoři, tak budou
odcházet.
studentka Karlovy univerzity
--------------------
Je to problém prostě pro studenty, který jsou ze sociálně slabších rodin.
studentka Karlovy univerzity
--------------------
To by si asi každej nemohl dovolit, no, takže spíš jsem proti.
Filipa ŠEBOVÁ, redaktorka
--------------------
Dotazník začíná ministerstvem najatá firma rozesílat dnes večer. Vše platí Evropská unie. Jak s výsledky
ministerstvo naloží,
to se dozvíme na konci roku. Filipa Šebová, televize Prima.


